

# 耶稣与救赎 1

# Jesus and Salvation 1

初信课程 7

New Believers' Lesson 7

[zoom](#)

# 耶稣基督 (Jesus Christ)

- 耶稣的名字 (name of Jesus)

- 耶稣: 人名, 神的拯救 (Jesus: Human Name, God's Salvation)
- 基督: 救主, 旧约中的弥赛亚, 受膏者 (Christ: Savior, Messiah, Anointed One in the Old Testament)
- 故此, 以色列 全家当确实地知道: 你们钉在十字架上的这位耶稣, 神已经立他为主、为基督了 **使徒行传 2:36**
- Therefore, Israel The whole family must know for sure: God has made this Jesus, whom you crucified, Lord and Christ. **Acts 2:36**

- 耶稣的降生 (birth of jesus)

- 降生的时间 (time of birth)



# 道成肉身 (Word Became Flesh)

- 从肉身生的就是肉身;从灵生的就是灵 **约翰 3:6** (That which is born of flesh is flesh; that which is born of the Spirit is spirit **John 3:6**)
- 因她所怀的孕是从圣灵来的 **马太福音 1:20** (For what is conceived in her is from the Holy Spirit **Matthew 1:20**)
- 太初有道,道与神同在,道就是神;道成了肉身,住在我们中间,充充满满地有恩典有真理。我们也见过他的荣光,正是父独生子的荣光。约翰福音 1:1,14
- In the beginning there was the Word, the Word was with God, and the Word was God; the Word became flesh and dwelt among us, full of grace and truth. And we have beheld his glory, the glory as of the only begotten of the Father. John 1:1,14

# 耶稣的人性 与 神性 (The Humanity and Divinity of Jesus)

## ● 人性 (The Humanity)

- 外面: 肉体的形状, 没有罪 (the form of flesh, without sin)
  - 饥渴, 疼痛, 困乏 (hunger, thirst, pain, sleepiness)
    - 神就差遣自己的兒子, 成為罪身的形状, 作了贖罪祭
    - God *did* by sending His own Son in the likeness of sinful flesh, on account of sin
- 里面: (inward)
  - 需要学习, 心智要渐渐长大 (Need to learn, the mind needs to grow up gradually)
    - 耶稣的智慧和身量, 并神和人喜爱他的心, 都一齐增长
    - Jesus grew in wisdom and stature and in favor with God and men
  - 人的情感, 意愿 (human emotions, wills)
    - 42说:“父啊! 你若愿意, 就把这杯撤去! 44耶稣极其伤痛, 祷告更加恳切, 汗珠如大血点滴在地上 **路22**
    - 42 He said, "Father, if you are willing, take this cup from me! 44 Jesus was so hurt that he prayed more fervently, and his sweat dropped like large drops of blood on the ground. **Luke 22**

## ● 神性 (Divinity)

- 外面 (outward)
  - 耶稣能走海面 (太十四22-33)、平静 风和海 (可四35-41), 医病赶鬼
  - Jesus can walk on the sea (Matthew 14:22-33), calm the wind and the sea (Mark 4:35-41), heal the sick and cast out demons
- 里面 (inward)
  - 我與父原為一 **約10:30** 人子是安息日的主 (I and the Father are one **John 10:30** The Son of Man is the Lord of the Sabbath)
  - 这时, 耶稣说: “父啊! 赦免他们, 因为他们所做的, 他们不知道。” (Then Jesus said, "Father, forgive them, for they do not know what they do.")

# 胜过罪 (overcome sin)

- 活着的需要 (need to live)

- 以扫说：“我将要死，这长子的名分于我有什么益处呢？(Esau said, “Look, I am about to die; so what is this birthright to me?”)
- 耶稣回答说：“经上记着说：‘人活着不是单靠食物，乃是靠神口里所出的一切话。’”
- Jesus answered and said, "It is written: 'Man shall not live by bread alone, but by every word that proceeds from the mouth of God.'"

- 活的好的需要 (need to live well)

- 魔鬼对他说：“这一切权柄、荣华我都要给你，因为这原是交付我的，我愿意给谁就给谁，你若在我面前下拜，这都要归你。”
- The devil said to him: "I will give you all this power and glory, because it was delivered to me, and I will give it to whomever I will. , If you bow down before me, all this will be yours. "
- 耶稣说：“经上记着说：‘当拜主你的神，单要侍奉他。’”
- Jesus said, "It is written: 'You shall worship the Lord your God, and Him only you shall serve.'"

- “因我們的大祭司，並非不能體恤我們的軟弱。他也曾凡事受過試探，與我們一樣。只是他沒有犯罪”。希伯來書4:15 (For we do not have a high priest who is unable to sympathize with our weaknesses. He was in all points tempted just as we are, yet without sin. **Hebrews 4:15**)

- 人性顺服神 (Human nature obeys God)

- 然而，不要成就我的意思，只要成就你的意思 **路加福音 22:42**
- However, don't let my will be done, just your will be done **Luke-22:42**

# 作业 (Homework)

- 背诵 (Memory Verses)
  - 然而, 不要成就我的意思, 只要成就你的意思 **路加福音 22:42**
  - However, don't let my will be done, just your will be done **Luke·22:42**
- 祷告 (Prayer)
  - 查验里面是否有神的平安, 来到神面前祷告 (Check whether there is God's peace inside, come before God and pray)
  - 初信课程中的祷告 (Prayer in the New Believer's lesson)
- 读经 (Bible Reading)
  - 创世纪25章 (Gen chapter 25)
  - 路加8章: 撒种的比喻, 我们的情形 (Luke Chapter 8: The Parable of the Sower, Our Situation)
- 交通聚会 (Fellowship Meeting)